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Side 2 

Spørgsmål nr. S 878 

Stillet den 17. november 2006 

 

Svar til folketingsmedlem Tina Petersen (DF) fra kulturministeren. 

 

Spørgsmål : 

 

"Er ministeren bekendt med, at der i Bevaringsfondens Visions- og Handlingsplan for 

2007- 2011 bliver gjort opmærksom på, at den flydende kulturarv blot vil forsvinde, hvis 

det beløb, fonden modtager i dag, ikke øges med ca. 100 pct., og vil ministeren bekræfte 

dette, og hvad har ministeren tænkt sig at gøre ved situationen?" 

 

Svar : 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet er indhentet en udtalelse fra Kulturarvsstyrel-

sen: 

 

”Skibsbevaringsfondens forfaldsberegning for bevaringsværdige skibe viser, at skibenes 

gennemsnitlige, generelle vedligeholdelsestilstand er faldende.  

 

Skibsbevaringsfonden har endvidere foretaget undersøgelser, der viser, at det for alle 

typer af skibsejere (enkeltpersoner, laug eller foreninger) gælder, at man vedligeholder 

og reparerer efter kortsigtet prioritet. Fonden anbefaler, at skibsbevaring i stedet fun-

deres på langsigtede vedligeholdelsesplaner. 

 

Skibsbevaringsfonden lægger selv op til en række nye initiativer på skibsbevaringsom-

rådet. Som eksempel kan nævnes kursusvirksomhed og initiativer, der skal forbedre 

skibsejernes økonomiske situation. Disse initiativer vedrører eksempelvis reducerede 

priser for forsikring af skibene, bevaringsværdighedserklæringer og tildeling af titlen 

”Historisk Monument” til brug for fundraising, samt ny praksis for långivning mv. ” 

 

På baggrund af Kulturarvsstyrelsens udtalelse er det min vurdering, at Skibsbevarings-

fonden, som modtager statslig støtte, er opmærksom på de bevaringsmæssige problem-

stillinger, og at fonden med de nævnte initiativer understøtter ejernes muligheder for at 

tiltrække midler fra andre fonde mv. Jeg skal i øvrigt henvise til mit svar på spørgsmål 

S 656. 
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